
Zápis ke schůzi Akademického senátu PřF JU ze dne 18.03.2024 

Přítomni (bez titulů): Damián Dedecius, Libor Ekrt, Jan Hůda, David Kahoun, Petr Lunga, Petr Nguyen, 

Michaela Syrová, Milan Štech, Klára Švihovcová, Michaela Uhrová, Rudolf Vohnout, Jan Zrzavý 

Nepřítomni (bez titulů): Ondřej Trtílek 

Přítomní hosté (bez titulů): Tomáš Hauer, Aleš Lisner, Veronika Macková, Ján Štěrba, František Vácha, 

Magda Zrzavá 

Předsedkyně senátu M. Syrová zahájila hybridní schůzku AS PřF JU v 18:00, za přítomnosti 

usnášeníschopného počtu jeho členů (ze 13 členů přítomno 12 – 7 zaměstnanců a 5 studentů). Zápisem 

ze schůze byl pověřen D. Dedecius. 

Prvním bodem na programu jednání jsou informace o aktuální situaci v oblasti končících studijních 

programů. Předsedkyně M. Syrová předává slovo senátorovi J. Hůdovi, který se dotazuje studijního 

proděkana T. Hauera. Ten informuje o mimořádném letním termínu pro studenty, kterým jejich studijní 

programy končí na konci roku 2024. Dále sděluje, že konání těchto mimořádných termínů je zcela v režii 

jednotlivých kateder. Z pohledu pana studijního proděkana bude přechod do nového studijního 

programu u bakalářských studentů záležitost čistě administrativní a snad bezproblémová. 

Senátor D. Dedecius se zajímá o současný stav webových stránek fakulty, jejich přehlednosti 

a uživatelské přívětivosti. Příkladem je stránka o novém programu bakalářské biologie, která je 

umístěna v nesprávné části webových stránek. Proděkanka pro vnější vztahy M. Zrzavá odpovídá na 

uvedený příklad, že je tomu tak pouze dočasně, a že již brzy bude přemístěna na plánované místo do 

sekce Studium. Proděkan pro studium T. Hauer doplňuje, že problémem je hlavně celková vytíženost 

správců webu. 

Předsedkyně M. Syrová předává slovo tajemnici V. Mackové, a zasedání se přesouvá k druhému bodu 

programu – představení návrhu rozpočtu na rok 2024. Následuje podrobná debata o jednotlivých 

částech rozpočtu a tématem tomu blízkých: 

• Senátor J. Zrzavý se dotazuje děkana F. Váchy, zda existuje nějaká fixace v rámci rozpočtu. 

Děkan F. Vácha odpovídá, že protože patří Jihočeská univerzita mezi tzv. české 

„A-univerzity“ získává univerzita od vlády vyšší částky než jiné univerzity mimo tuto kategorii. 

Kromě toho však žádná fixace v rámci rozpočtu není, vytváření rozpočtu se na celouniverzitní 

úrovní se řídí rozpadovou metodou utvořenou rektorátem a pro vytváření fakultního rozpočtu 

jsou využívána data z minulých let. 

• Senátor M. Štech se dotazuje na výrazný pokles peněz pro katedry. Následuje debata, ve které 

tajemnice V. Macková a děkan F. Vácha zmiňují, že v případě nedostatku prostředků by měly 

katedry potřebné peníze čerpat ze svých fondů. Zároveň je ale možné rozdělit alokované peníze 

katedrám v jiném poměru než jak je uvedeno v návrhu (19M na RVO a 2M na 01). Senátor J. 

Zrzavý navrhuje se na postoj kateder zeptat jejich vedoucích. S tím pan děkan souhlasí.  

• Senátor R. Vohnout vznáší dotaz k části rozpočtu týkající se exkurzí, konkrétně proč nejsou tyto 

exkurze financovány jednotlivými katedrami, které je akreditují. Děkan F. Vácha a předsedkyně 

M. Syrová vysvětlují, že se jedná o ty exkurze, na které se mohou (a pravidelně tak činí) hlásit 

studenti napříč katedrami, proto se na jejich financování podílí celá fakulta.  

• Senátor D. Kahoun zjišťuje, jestli celková částka za polepy proti ptákům pro budovu C nejsou 

příliš vysoké. Děkan F. Vácha ujišťuje, že tato částka je navržena tak, aby vše proběhlo bez 

problémů a pokud nedojde k vyčerpání veškerých financí, ušetřené peníze poputují do fondů 

fakulty. Senátorka M. Uhrová a předsedkyně M. Syrová následně rozporují nutnost investice 



do JISK systému (otevírání dveří na kartu) v budově B. Argumentují, že pokud je současný stav 

budovy v pořádku a jedná se tedy pouze o modernizaci současného přístupového systému 

(klíče), mohla by tato položka být prozatím odložena. Tajemnice V. Macková upřesňuje, že tato 

položka je z pohledu vedení fakulty žádoucí, a že byla již předložena v rozpočtu na rok 2023. 

• Senátor D. Dedecius se dotazuje na financování instagramového týmu fakulty. Proděkanka pro 

propagaci M. Zrzavá obhajuje uvedenou částku a označuje ji jako nutnou, neboť vnímá 

současný Instagram coby zásadní součást propagace fakulty. Následuje debata o reálném 

a využitelném dosahu Instagramu, a zda plní propagační a „náborovou“ funkci, kterou od něj 

senátoři očekávají. Paní proděkanka senátorům ukazuje jednoduchou analýzu věkových skupin 

a geografického rozložení sledujících – D. Dedecius a další členové Studentské komory požádali 

paní proděkanku, aby senátu zaslala další podrobnější analýzy týkající se současného 

Instagramu, jeho vývoje oproti minulým rokům a jeho skutečného dosahu. 

• Následně senátorka K. Švihovcová vznáší otázku „úspěšnosti“ posledního Dne otevřených dveří 

a Noci vědců. Výsledkem debaty je požadavek senátu na paní proděkanku M. Zrzavou, aby do 

tří týdnů (tj. do 8.4.2024) dodala senátorům všechny dosažitelné analýzy týkající se Dne 

otevřených dveří a případně také Noci vědců. 

• Senátor P. Nguyen (dle svých slov již poněkolikáté) navrhuje zrušit předplácení licence pro 

program Geneious. Dle P. Nguyena se na trhu vyskytují i homologní free-programy s otevřenou 

licencí, jejichž výhodou je především možnost využívání absolventy PřF JU i po ukončení studia. 

To podporuje i senátor R. Vohnout. Senátorka M. Uhrová, M. Štech a proděkan pro rozvoj 

J. Štěrba oponují, že program Geneious je uživatelsky velmi jednoduchý, a že je některými členy 

akademické obce hojně využíván. Následuje debata, ze které vyplívá, že vedení zjistí, které 

katedry (případně kteří zaměstnanci) skutečně Geneious využívají, a to především při výuce. 

Senátor P. Lunga upozorňuje, že podobná situace panuje i okolo programu Mathematica, za 

jehož licenci rovněž fakulta platí a dle jeho názoru není během výuky téměř vůbec využíván. 

• Host A. Lisner vznáší dotaz týkající se financování dětské skupiny, konkrétně zdali se bude toto 

financování rušit. Děkan F. Vácha objasňuje, že celouniverzitní dětská skupina Kvítek se neruší 

a podle jeho informací má dostatek volných míst. Rovněž má přírodovědecká fakulta 

v současnosti rezervována dvě místa v dětské skupině Biologického centra (Motýl). A. Lisner 

namítá, že v současnosti nejsou v ani jedné dětské skupině volná místa. Následuje debata, ze 

které vyplívá požadavek senátu na paní tajemnici V. Mackovou, aby zjistila obsazenost dětských 

skupin (vč. vývoje za poslední dva roky) a aby bylo senátu objasněno, jaký je vlastně 

mechanismus výběru dětí pro přijetí do skupin. Senátor D. Dedecius se ptá, jestli mohou tyto 

dětské skupiny využívat studentky bez úvazku. Výsledkem následné diskuze je, že bude vznesen 

dotaz směrem ke kvestorovi Jihočeské univerzity.  

Třetím bodem programu je představení informací o tvorbě rozpočtů na jiných univerzitách a slova se 

ujímá R. Vohnout, který si na toto téma připravil krátkou prezentaci. Změna tvorby rozpočtu na PřF JU 

není v současné době na pořadu dne, a to i proto, že je naše fakulta ve srovnání s některými 

prezentovanými institucemi velmi malá, nicméně přístupy jiných univerzit mohou být v některých 

bodech inspirativní.   

Předsedkyně M. Syrová dává následně, v rámci čtvrtého bodu programu, hlasovat o: 

1. Schválení kofinancování projektu Interreg (Z. Franta) 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

2. Schválení kofinancování projektu Interreg (J. Juráň) 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 



3. Schválení kofinancování projektu Interreg (M. Štech) 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 10 pro, 0 proti, 2 se zdržel) 

Pátým bodem programu je schválení zápisu o hlasování per rollam v období říjen 2023 až březen 2024. 

1. Schválení zápisu hlasování per rollam 

Návrh byl přijat (výsledky hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 se zdržel) 

Šestým bodem programu je debata a hlasování o schválení nového řádu SHV. Senátor D. Dedecius 
přichází s novou informací kontroly SHV – podle nových informací je rektorát schopen zaslat seznam 
studentů, kteří nehodnotili. Senátor R. Vohnout se ptá, jestli je skutečně nemožné přiřadit jednotlivá 
hodnocení ke konkrétním studentům, na což odpovídá koordinátor SHV P. Lunga. Dle jeho slov je to 
zcela vyloučené. Senátor D. Kahoun poté upozorňuje na spornou formulaci v rámci řádu SHV. 

1. Schválení řádu SHV 

Návrh byl odložen (řád SHV bude doplněn) 

Následujícím bodem programu jsou informace ze studentské komory. Studentští senátoři informují 

o současném stavu a budoucích plánech s Binolupou. Předsedkyně M. Syrová zjišťuje, zda se některý 

ze studentských senátorů bude účastnit chystané konference senátorů v Plzni. Případným zájemcům 

bude dle domluvy M. Syrové s vedením fakulty zafinancována doprava. Senátor D. Dedecius se dotazuje 

na údržbu travních ploch v okolí fakulty a kolejí JU – z jeho pohledu se v kampusu JU seká příliš často, 

a navíc v nesprávnou dobu roku. Děkan F. Vácha doporučuje obrátit se na pana M. Hromadu z Útvaru 

správy a údržby budov na rektorátu. 

Posledním bodem programu je bod Různé: 

• Předsedkyně M. Syrová, senátor D. Dedecius a děkan F. Vácha informují senát o plánované 

spolupráci fakulty s organizací Konsent. Byla vytvořena pracovní skupina, která se v blízké 

budoucnosti zúčastní semináře / školení o nebezpečích bossingu, konfliktů a sexuálního 

obtěžování na akademické půdě a tématech s tím spojených. 

• Senátor D. Dedecius informuje o pokroku v problematice stravování studentů a zaměstnanců 

PřF v Menze JU. Téma Menzy v současnosti rezonuje i na jiných fakultách, a především ve 

Studentské komoře AS JU. 

• Rovněž je okrajově probírána otázka bezpečnosti a bezpečnostních opatření na fakultě. Děkan 

F. Vácha informuje, že informační letáky, které univerzita rozeslala na fakulty po prosincovém 

útoku na FF UK byly rozeslány všem studentům a zaměstnancům i v anglické mutaci. 

• Předsedkyně M. Syrová navrhuje senátorům nejbližší možný termín opětovného zasedání, na 

kterém by proběhlo schválení finálního návrhu rozpočtu pro rok 2024. 

 

Předsedkyně M. Syrová ukončuje zasedání senátu ve 22:15. 

 

Zápis provedl: Damián Dedecius 

Zápis ověřila: Michaela Syrová, předsedkyně AS PřF JU 


